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Šest desítek nových vysokoškolských profesorů převzalo v
pražském Karolinu jmenovací dekrety
Šest desítek nových vysokoškolských profesorů převzalo dnes v pražském Karolinu jmenovací dekrety z rukou
prezidenta Václava Klause. Nové profesory jmenuje prezident na návrh vědeckých a uměleckých rad vysokých škol.
"Určitě jste si vědomi toho, že tento titul je maximum, kterého můžete v akademickém světě dosáhnout," řekl během
slavnostního ceremoniálu Klaus.
Zopakoval, že má obavy, zda české vysoké školství neutrpělo na kvalitě rychlým nárůstem počtu škol a studentů. Myslí
si, že školy by měly klást důraz spíše na počet kvalitních absolventů. Proto akademiky požádal, aby působili na mladou
generaci a přispěli k dosažení rovnováhy mezi kvantitou a kvalitou.
Novým profesorům popřála také ministryně školství Miroslava Kopicová. Podle ní akademici pomohou naplnit ambice
České republiky v oblasti vědy a výzkumu, hledat nové talenty a inspirovat je při studiu.
Řady profesorů dnes například rozšířila onkoložka Jitka Abrahámová z Univerzity Karlovy, politolog Lubomír Brokl z
Vysoké školy ekonomické v Praze či Martin Hartl, který působí na Vysokém učení technickém v Brně, kde se věnuje
konstrukčnímu a procesnímu inženýrství. Dekret dnes převzal také historik Milan Hlavačka z pražské Univerzity Karlovy
či Anna Hogenová z Univerzity Palackého v Olomouci, jejíž specializací je kinantropologie - odvětví antropologie, které
se zabývá studiem pohybu a pohybové činnosti člověka.
Přestože držitelé nejvyššího akademického titulu zažili jeden z nejslavnostnějších okamžiků svého života, nepočítají s
tím, že by se jejich budoucí kariéra příliš změnila. "Cítím se pochopitelně velmi dobře, ale myslím si, že moji práci to
nijak významně neovlivní, " řekl ČTK například lékařský fyziolog František Kolář, který se pracuje v Akademii věd.
Mezi nově jmenovanými profesory se objevilo sedm žen. "Více žen v akademické obci by určitě prospělo celé
společnosti, " řekla jedna z nich, Jana Simeonovová z Mendelovy zemědělské a lesnické univerzity v Brně.
V Česku je 27 veřejných a státních vysokých škol. Prezident nedávno uvedl, že by české vysoké školství potřebovalo
radikální změny. Řekl, že školství potřebuje jistou konkurenci a variabilitu různých škol, aby se ukázalo, která z nich
je nejlepší. O udržení kvality českého vysokého školství hovořil Klaus letos v březnu s rektory, které tehdy pozval na
zámek do Lán na Rakovnicku.
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